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Dostaviti: 

Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Kanton Sarajevo 

Skupština Kantona Sarajevo 

n/r predsjedavajući Skupštine Kantona Sarajevo g. Elvedin Okerić 

 

Uputiti: 

Ministarstvo privrede 

Veterinarska stanica Sarajevo 

 

PREDMET: ZASTUPNIČKA INICIJATIVA  
 

Poštovani, na osnovu člana 213. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo ("Službene novine 

Kantona Sarajevo", broj 41/12 - Drugi Novi prečišćeni tekst, 15/13, 47/13, 47/15, 48/16, 9/20, 

14/20, 16/22), a na osnovu komunikacije sa udruženjima „Prijatelji životinja“ i „Indy šapice“, 

gore navedenom ministarstvu i javnom preduzeću upućujem inicijativu za obezbjeđivanje 

finansijskih i tehničkih uslova za uvođenje programa liječenja uličnih životinja. 

  

 

OBRAZLOŽENJE:  

Često se susrećemo sa situacijama u kojima napuštene životinje pate od različitih bolesti i 

ozljeda, a nema nikoga da im pomogne. Prema izvještaju Europske unije o zaštiti životinja, 

"neposredna skrb i liječenje napuštenih životinja su ključne za njihovo oporavak i 

preživljavanje." (Izvor: Europska unija, "Zaštita životinja", 2018). Kao što znate, ulične 

životinje su velik problem diljem svijeta, a Sarajevo nije iznimka. Ove životinje su često 

napuštene, ranjene ili bolesne, a nemaju nikoga ko bi se brinuo za njihovu zdravstvenu zaštitu 

i dostojanstven život. Stoga smatram da je neophodno da resorno ministarstvo i javno preduzeće 

preuzmu odgovornost za njihovo zdravstveno stanje i dobrobit, kroz finansiranje liječenja 

uličnih životinja. Stoga želimo podržati ideju o finansiranju liječenja i sterilizaciji/kastraciji 

uličnih životinja iz Budžeta KS.  

 

Prema podacima objavljenim u izvještaju objavljenom od strane "The Humane Society of the 

United States", ulične životinje često pate od zdravstvenih problema poput infekcija, parazita i 

ozljeda, koje zahtijevaju stručno liječenje. Međutim, veliki broj tih životinja ostaje bez pomoći 

zbog nedostatka finansijskih sredstava. Stoga, smatram da bi Kanton Sarajevo, onoliko koliko 

je moguće, trebao preuzeti odgovornost za liječenje uličnih životinja i da bi finansiranje tog 

liječenja trebalo osigurano u budžetu.  



Liječenje uličnih životinja je od ključne važnosti ne samo zbog etičkih razloga, već i zbog 

zdravstvene sigurnosti stanovništva. Ulične životinje često pate od raznih zdravstvenih 

problema, poput bolesti kože, infekcija i ozljeda, što može dovesti do širenja zaraznih bolesti 

na ljude i druge životinje. Osim toga, nebriga o zdravlju uličnih životinja, te nedostatak 

kastracije/sterilizacije može dovesti do povećanja njihove populacije, što može dovesti do 

problema s prekomjernom kontrolom populacije, kao što su eutanazija ili zanemarivanje.  

Finansiranje liječenja ulicnih životinja je neophodno kako bi se osiguralo smanjenje broja 

napuštenih, ranjenih ili bolesnih životinja na ulicama. Ove životinje često pate od zaraznih 

bolesti, a liječenje uključuje preventivne mjere, kao što su cijepljenje protiv zaraznih bolesti, 

hirurško liječenje ranjavanja i liječenje zaraznih bolesti.  

Primjera radi, niz zemalja širom svijeta, uključujući Španiju, Grčku i Meksiko, uspješno su 

implementirale programe za liječenje uličnih životinja, koji su omogućili značajne poboljšanja 

u zdravstvenom stanju i dobrobiti tih životinja. Prema podacima iz Grčke, ukupna stopa 

preživljavanja uličnih životinja povećala se za 17% nakon implementacije programa za 

liječenje i njegu.  

Uz to, neke od najboljih praksi uključuju:  

• Provođenje redovitih pregleda i tretmana životinja  

• Pružanje privremenog skloništa životinjama u slučaju zdravstvenih problema  

• Sprečavanje širenja zaraznih bolesti među životinjama  

• Suradnja s lokalnim zajednicama u cilju osiguravanja hrane i skrbi za život inje  

 

Finansiranje liječenja uličnih životinja važno je ne samo zbog dobrobiti životinja, već i zbog 

zdravstvenih rizika koji takve životinje predstavljaju za ljude. Zdravstveni rizici uključuju 

prenošenje zaraznih bolesti, kao što su parvovirus i kalcijev virus, koji se mogu prenijeti na 

ljude i druge životinje. Stoga je u interesu javnog zdravlja da se finansira liječenje uličnih 

životinja.  

Finansiranje liječenja uličnih životinja je važno iz nekoliko ključnih razloga. Prije svega, 

životinje su živa bića koja zaslužuju da budu zaštićena od patnje i bola. Ulične životinje su 

često žrtve različitih zdravstvenih problema, kao što su zarazne bolesti, ozljede i druge 

zdravstvene probleme, a liječenje im može osigurati bolji kvalitet života i produžiti njihov život.  

Također, liječenje uličnih životinja ima i društvene koristi. Zdrave životinje su manje vjerojatne 

da će prenijeti zarazne bolesti na ljude i druge životinje, što pomaže u sprječavanju širenja 

bolesti i smanjenju rizika od epidemija. Osim toga, liječenje uličnih životinja također pomaže 

u održavanju dobrih odnosa između životinja i ljudi u našem kantonu, što može pomoći u 

sprječavanju napetosti i sukoba između njih.  

 

 

 

  

S poštovanjem, 

 

 

Vildana Bešlija, zastupnica 


